

Title (en)

Ski brake.

Title (de)

Skibremse.

Title (fr)

Dispositif de freinage pour ski.

Publication

EP 0328897 A2 19890823 (DE)

Application

EP 89101055 A 19890121

Priority

AT 39688 A 19880219

Abstract (en)

The ski brake has two retractable brake mandrels, each having a brake paddle, and is arranged on a guide rail for a heel-holder, the guide rail being fixable to a ski, on the one hand, by screws and, on the other hand, by clamping claws which are fixed to the ski. In order to prevent damage to the upper ski edges in a ski brake of this type due to the brake paddles and to prevent the latter from jamming on the edges of the ski, provision is made for the clamping claws (5) to have guide surfaces (5d), at least over a partial region of their longitudinal extension, on which guide surfaces the brake paddles (3d) of the ski brake (3) can be guided at a right angle to the longitudinal axis of the ski (1). <IMAGE>

Abstract (de)

Diese Skibremse besitzt zwei einziehbare Bremsdorne mit je einer Bremsschaufel und ist auf einer Führungsschiene für einen Fersenhalter angeordnet, wobei die Führungsschiene einerseits durch Schrauben und andererseits durch skifeste Spannpratzen an einem Ski festlegbar ist. Um bei einer solchen Skibremse eine Beschädigung der oberen Skikanten durch die Bremsschaufeln hintanzuhalten und ein Hängenbleiben derselben an den Skikanten zu verhindern, sieht die Erfindung vor, daß die Spannpratzen (5) zumindest über einen Teilbereich ihrer Längserstreckung Leitflächen (5d) aufweisen, an welchen die Bremsschaufeln (3d) der Skibremse (3) im rechten Winkel zur Längsachse des Ski (1) führbar sind.

IPC 1-7

A63C 7/10

IPC 8 full level

A63C 7/10 (2006.01); **A63C 9/00** (2012.01)

CPC (source: EP US)

A63C 7/104 (2013.01 - EP); **A63C 9/005** (2013.01 - EP US)

Designated contracting state (EPC)

CH DE FR LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0328897 A2 19890823; EP 0328897 A3 19900801; EP 0328897 B1 19911204; AT 391418 B 19901010; AT A39688 A 19900415;
DE 58900513 D1 19920116; JP H01250280 A 19891005; JP H0356073 B2 19910827

DOCDB simple family (application)

EP 89101055 A 19890121; AT 39688 A 19880219; DE 58900513 T 19890121; JP 3643689 A 19890217